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Folketingets Social-, Indenrigs- og Børneudvalg 

Folketingets Social-, Indenrigs- og Børneudvalg har d. 17. april 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 413 (alm. del) til økonomi- og indenrigsministeren, som hermed besva-

res endeligt. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Stine Brix (EL). 

Spørgsmål nr. 413: 

”Vil ministeren oplyse, om og hvor mange fejl der blev rapporteret vedrørende de elek-

troniske valgmaskiner, som blev leveret af Smartmatic til det belgiske regionalvalg i 

2012, jf. omtalen i det belgiske magasin Data News den 16. april 2013 (link: 

http://datanews.knack.be/ict/nieuws/vlaanderen-eist-betere-stemcomputers-van-

smartmatic/article-normal-290161.html)?” 

Svar: 

Økonomi- og indenrigsminister Simon Emil Ammitzbøll-Bille har tidligere, den 1. juni 

2018, svaret foreløbigt på spørgsmålet. 

Jeg har til brug for min besvarelse af spørgsmålet modtaget følgende bidrag fra den 

danske ambassade i Bruxelles: 

”Ambassaden har været i kontakt med det belgiske Indenrigsministerium, som 

henviste os til det regionale flamske Indenrigsagentur (Agentschap Binnenlands 

Bestuur), idet spørgsmålene specifikt drejer sig om deres erfaringer ifm. regional-

valget i 2012. 

Vi har derfra modtaget følgende svar: 

1. How many errors have been reported concerning the electronic voting com-

puters, which were delivered by Smartmatic for the Belgian regional elections 

in 2012? (cf.: http://datanews.knack.be/ict/nieuws/vlaanderen-eist-betere-

stemcomputers-van-smartmatic/article-normal-290161.html) 

In 2012 there were a lot of incidents with the Smartmatic system but with dif-

ferent causes. The helpdesk received 1763 calls. (up on 3279 voting places). 

75% of these calls were not technical and were calls about the procedure. 

A lot of issues were caused by the members of the voting places who didn’t 
follow the correct procedure. 

It was obvious that the procedure was too difficult for the majority of the 

members of a polling place. For the voters there were no big problems. 

In the mean time a lot of changes have been made on the system and the pro-

cedures are a lot easier. In 2014 there were much less and only minor issues. 
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In 2012 the system was used for the first time and it had a few malfunctions. 

(…)” 

Ambassaden oplyser, at oplysningerne er givet af Valgteamet i det flamske Indenrigs-

agentur. 

Jeg kan derudover tilføje, at jeg ikke går ind for indførelsen af stemmemaskiner eller 

andre former for digitale valg i Danmark, og at Danmark ikke i forbindelse med det 

nye valgadministrationssystem skal bruge stemmemaskiner som dem, der er omtalt i 

spørgsmålet. 

 

Med venlig hilsen 

Ole Birk Olesen 


